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§ 9 Remiss om motion av Dennis Wedin (M) om 
äldreomsorg efter behov 

Remiss från kommunstyrelsen, dnr 106-686/2016 

Dnr 150-520/2016  

       Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar den till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen av motion av Dennis Wedin (M) om äldreomsorg 

efter behov. 

   

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2016-09-02. 

Kommunstyrelsen har remitterat till bl.a. äldrenämnden en motion 

av Dennis Wedin (M) om äldreomsorg efter behov för yttrande 

senast den 29 september 2016.  

Dennis Wedin (M) skriver i sin motion att köerna till och avslagen 

till särskilda boenden är oacceptabla. Vidare framförs att 

stadsdelarna har ett varierande sätt att handskas med bedömning 

och handläggning som bidrar till skillnader i insatser för den 

enskilde. Dessa skillnader måste överbryggas genom 

gemensamma rutiner och regler så att de äldre, utifrån centrala 

riktlinjer kring vårdbehov och önskemål tillförsäkras samma 

förutsättningar oavsett var i staden de bor.  

Dennis Wedin (M) i syfte att stärka kvaliteten inom 

äldreomsorgen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att 

- utreda möjligheten att överföra biståndsbedömningen från 

stadsdelsnämnderna till äldrenämnden 

- utreda en reformerad biståndsbedömning enligt skrivelsen 

som ska säkerställa vård efter behov 

- genomföra en grundlig genomlysning av behoven och 

täckningen av antalet platser i vård- och omsorgsboende i 

staden.  

 

Äldreförvaltningen besvarar motionen och framför att det finns 

idag goda förutsättningar att uppnå en likställig 

biståndshandläggning genom bland annat de övergripande 

riktlinjerna för biståndsbedömning.  

Utredning om utveckling av hemtjänsten föreslår flera reformer i 

syfte att bl. a. stärka den enskildes inflytande, att 

hemtjänstpersonalen tillsammans med den enskilde ska kunna 
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besluta om lämplig utformning av insatser utifrån den enskildes 

dagsaktuella behov och uppkomna situationer. Förslaget innebär 

också att tid frigörs från biståndshandläggarens arbete genom att 

administrationen minskar. 

En genomlysning av behoven av antalet platser i vård- och 

omsorgsboende finns i ärende ”Boendeplanen 2017 med utblick 

mot 2040” (dnr 320-354/2016 till äldrenämndens sammanträde 

den 22 mars 2016). Denna utredning visar att staden till och med 

år 2024 har ett visst överskott av platser på vård- och 

omsorgsboende. Under perioden 2024 till 2040 behövs cirka 16 

nya vård- och omsorgsboenden. Staden planerar redan nu för 

nybyggnation av dessa vård- och omsorgsboenden.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut med stöd av ersättaryttrande från 

Erik Vallström (Fi).  

 

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) yrkar bifall till eget förslag 

till beslut. 

 

Ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) yrkar bifall till eget förslag till 

beslut. 

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD) anmäler eget särskilt 

uttalande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) konstaterar att det finns tre 

förslag till beslut: förvaltningens förslag till beslut som stöds av 

(V), (S) och (MP) med instämmande av ersättaryttranden från (Fi), 

ett eget förslag till beslut från (M) och ett eget förslag till beslut 

från (L). 

  

Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner 

att nämnden beslöt utan omröstning enligt förvaltningens förslag 

som stöddes av (V), (S) och (MP) med instämmande av 

ersättaryttranden från (Fi). 

 

Reservation från (M): 

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) reserverar sig mot nämndens 

beslut till förmån för gemensamt förslag till beslut enligt följande: 

 

”Vi Moderaterna föreslog att äldrenämnden beslutar: 
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Att                 tillstyrka motionen 

Att                 därutöver anföra: 

 

Alla äldre ska ha samma förutsättningar oavsett var i staden de 

bor, men andelen äldre som får avslag på sin ansökan om att flytta 

till vård- och omsorgsboende har ökat. Över var sjätte person som 

sökte plats på vård och omsorgsboende i Stockholm stad fick nej 

under 2015. Stadens stadsdelar har varierande sätt att handskas 

med bedömning och handläggning. 

Stockholms läns Äldrecentrum har uppmärksammat att 

biståndsbedömarnas roll och funktion behöver tydliggöras. Det 

finns en motsättning mellan att vara en ”grindvakt” som tar 

hänsyn till budgetramar, och att som socialarbetare bedöma äldres 

behov. Handläggarna bekräftar själva att det förekommer felaktiga 

bedömningar. 

 

Moderaterna vill därför se en centraliserad och reformerad 

biståndshandläggning, tillsammans med flexiblare insatser i 

hemtjänsten och fortsatt fokus på demenskompetens. Möjligheten 

att överföra biståndsbedömningen från stadsdelsnämnderna till 

äldrenämnden behöver grundligt utredas. Moderaterna föreslår 

också en reform där förenklad biståndsbedömning gör det möjligt 

för generella beslut, så att biståndshandläggare kan fokusera på 

tyngre bedömningar. Vi anser också att valfrihetsrådgivning och 

enskild uppföljning ska bli en större del av stadens 

biståndsbedömning.”  

 

Reservation från (L): 

Ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) reserverar sig mot nämndens 

beslut till förmån för sitt eget förslag till beslut enligt följande: 

 

”Vi Liberalerna föreslog att äldrenämnden som svar på remissen 

anför följande: 

 

Vi Liberalerna delar motionens intention att se till att 

biståndsbedömningen sker efter behov, att fler äldre får den hjälp 

de behöver, att likvärdigheten mellan olika delar av staden ökar 

och att äldre får större hjälp att välja. 

 

Staden har under året tagit fram en planering för försörjningen av 

vård- och omsorgsboenden fram till 2040. Det är viktigt att denna 

planering är ett levande dokument. Behovet av vård- och 

omsorgsboenden styrs ytterst av fullmäktiges riktlinjer. 
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Liberalerna tycker att äldre med stort behov av hemtjänst bör, om 

de själva vill, få flytta till vård- och omsorgsboende i de fall det 

inte medför någon extra kostnad för staden. Alla över 85 år som så 

önskar bör också få plats på servicehus eller vård- och 

omsorgsboende. 

 

I allmänhet måste biståndsbedömningen bli mer generös i enlighet 

med de riktlinjer som beslutats av fullmäktige. Behovet av platser 

styrs ytterst av lagstiftning och av de av fullmäktige antagna 

riktlinjerna. Förändringar i riktlinjerna som syftar till en mer 

generös biståndsbedömning måste få genomslag i form av ett ökat 

behov av platser. 

 

Vi måste dessutom ha beredskap för att befolkningsprognoserna 

förändras, och att behoven hos nya stockholmare är annorlunda. 

Stockholmare som kommit hit från andra länder bär i många fall 

på skador och upplevelser som gör att de åldras snabbare. 

Inflyttningstakten i framtiden är också svår att prognostisera.” 

 

Särskilt uttalande från (KD): 

”Alla äldre ska ha samma förutsättningar oavsett var i staden de 

bor, men andelen äldre som får avslag på sin ansökan om att flytta 

till vård- och omsorgsboende har ökat. Över var sjätte person som 

sökte plats på vård och omsorgsboende i Stockholm stad fick nej 

under 2015. Stadens stadsdelar har varierande sätt att handskas 

med bedömning och handläggning 

Stockholms läns Äldrecentrum har uppmärksammat att 

biståndsbedömarnas roll och funktion behöver tydliggöras. Det 

finns en motsättning mellan att vara en ”grindvakt” som tar 

hänsyn till budgetramar, och att som socialarbetare bedöma äldres 

behov. Handläggarna bekräftar själva att det förekommer felaktiga 

bedömningar. 

Vi delar motionärens förslag till en reform där förenklad 

biståndsbedömning gör det möjligt för generella beslut, så att 

biståndshandläggare kan fokusera på tyngre bedömningar. Vi 

anser också att valfrihetsrådgivning och enskild uppföljning ska 

bli en större del av stadens biståndsbedömning.” 
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§ 10 Remiss om Strategi för Stockholm som smart och 
uppkopplad stad 

Remiss från kommunstyrelsen, dnr 171-908/2016 

Dnr 150-556/2016  

       Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar den till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen av förslag till ”Strategi för Stockholm som smart 

och uppkopplad stad”. 

   

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2016-09-02. 

Kommunstyrelsen har remitterat till bl.a. äldrenämnden förslag till 

”Strategi för Stockholm som smart och uppkopplad stad” för 

yttrande senast den 30 september 2016.  

 

Kommunfullmäktige beslöt i budget 2016 att ta fram en strategi 

för Stockholm som smart och uppkopplad stad och Internet of 

Things, IoT (i översättning: sakernas internet). 

Stadsledningskontoret har genom avdelningen för digital 

utveckling utarbetat ett förslag till strategi som nu är ute på remiss.  

 

Äldreförvaltningen är positiv till strategiförslaget. Det tydliggör 

vem som ansvarar för vad och vem den är till för. Det behövs ett 

helhetsgrepp över vad stadens invånare och verksamheter har för 

behov och önskemål. Det är också positivt att staden gör en 

översyn av samtliga styrdokument och tar fram ett nytt 

sammanhållet digitaliseringsprogram. Äldreförvaltningen anser att 

de prioriterade projekten måste ses som en del i en helhet och 

därför bör det tas fram ett förslag till eHemtjänst, som ett 

komplement till den ordinarie hemtjänsten med några väl 

definierade tjänster till att börja med. 

 

Yrkanden 

Ledamoten Ann-Katrin Åslund lämnar förvaltningens förslag utan 

eget ställningstagande. 

 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter (utom ledamoten Ann-Katrin Åslund från L) och med 

instämmande av tjänstgörande ersättaren Gisela Norrman (S) och 


